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  Zpravodaj pro občany Poběžovicka 

 3.9.2012 byl na Základní škole v Poběžovicích 
zahájen nový školní rok. Jeho začátek byl orga-
nizačně připravován pedagogickými pracovníky a 
provozními zaměstnanci již v průběhu prázdnin, 
ale zejména v přípravném pracovním týdnu od 
27. srpna. 
Velkou radost jsme měli především z nově 
vymalovaných tříd ve 4. a 3. patře školní budo-
vy, které společně s ostatními čekaly a čekají 
na „nový kabát“ již velmi dlouho. 
1. den školy se žáci 9. ročníku ujali vítání 
prvňáčků, kteří zasedli do zcela nových lavic 
v počtu 30 žáků. Jejich třídními učitelkami se 
staly dlouholeté zkušené pedagožky, Mgr. Dana 
Haasová a Mgr. Marie Pittnerová. Na návštěvu 
k nim zavítal ředitel školy, Mgr. Vladimír Foist 
společně se starostou našeho města, Mgr. 
Hynkem Říhou. 
Na 1. stupni zahájilo vyučování celkem 142 žáků  
v osmi třídách, na 2. stupni 104 žáků v pěti 
třídách. Celkový počet žáků se ve srovnání se 
závěrem uplynulého školního roku zvýšil o 15 
dětí. 
Na škole máme dva nové kolegy - Mgr. Alenu 
Štefanovou, která vystudovala kromě učitelství 
1. stupně i obor speciálního pedagoga, takže 
posílila stávající tým na škole. Ujala se kromě 
této profese i výuky hudební, výtvarné a pracov-
ních činností ve třídách 1. stupně. 
Třídním učitelem 7. ročníku se stal Zdeněk 
Karas, který zastupoval ve vyučování již v loň-
ském školním roce. Letos zaujal post po p.uč. 
Mgr. Jaroslavě Kapicové, jež nastoupila na 
mateřskou dovolenou.  
Po třech letech mateřské dovolené posílila opět 
naše řady Mgr. Jitka Svobodová, která se kromě 
výuky mateřského jazyka na 2. stupni se 
zápalem pustila i do výuky hudební a znovu 
obnovila práci pěveckého žákovského sboru. 
Všichni dobře víme, že tento sbor pod jejím 
vedením před třemi lety slavil nemalé úspěchy. 
Na 1. stupni začala nově vyučovat Romana 
Adamcová, jež dosud působila jako vychovatelka 
ve školní družině. Zahájila studium 1. stupně na 
PF v Plzni a my jí všichni přejeme mnoho ús-
pěchů a zdaru v náročném studiu. Stala se třídní 
učitelkou 5. ročníku. 
Její místo vychovatelky zaujala Michaela 

Bedyová, která v loňském roce úspěšně dokon-
čila požadované studium pro výkon tohoto 
povolání. 
Vedení školy i ostatní pedagogové pokračují 
stejně jako v loňském školním roce beze změny i 
letos dále ve své práci. 
Jako důchodkyně nám vypomáhá celkem pěti 
vyučovacími hodinami výtvarné výchovy na 2. 
stupni zkušená výtvarnice a dlouholetá učitelka 
naší školy, Mgr. Anna Paulová. 
Škola má nadále vlastního psychologa, asis-
tentky pedagoga, k nimž přibyde ještě nová 
pracovní síla, neboť to vyžaduje nástup nových 
integrovaných žáků na školu. 
Na začátku školního roku jsme stejně jako v 
loňském roce řešili problém ve školní družině, 
kam se přihlásilo opět o 15 žáků více, než tomu 
dovoluje kapacita dvou stávajících oddělení. 
Snažili jsme se rodičům rychle pomoci tím, že 
jsme zřídili po skončení běžné výuky formou 
zájmové činnosti nové oddělení pro tyto děti pod 
názvem „herní klub“, jehož náplní bude i přípra-
va žáků na vyučování. 
Vedení se ujaly naše asistentky, Petra Vaňková a 
Martina Vavříková, které si počtem těchto 
pracovních hodin doplní požadovaný úvazek 
asistenta. 
Obohacena je letos i výuka nepovinných před-
mětů na 1. i 2. stupni - je zaměřena na drama-
tickou výchovu na 1. stupni a na zábavnou 
výuku jazyka německého ve 3. r., na  výuku 
druhého cizího jazyka již v 7. r a pro zájemce ze 
6. r., na sportovní a pohybové aktivity, jejichž 
náplní nebude jen florbal, faustbal, volejbal, ale i 
tanec. 
Od října se rozběhnou opět všechny zájmové 
kroužky, které už žáci znají z uplynulých let. 
Věříme, že žáci i jejich rodiče zváží svoje rozhod-
nutí pro práci v nich, aby děti vhodně a účelně 
vyplnily jejich volný čas. 
Nově vytvořeným logem pro projekt Comenius, 
který byl úspěšně ukončen s partnery ze 
zahraničí k 31.7.2012 vyslovujeme přání: ”Nechť 
jeho znění semkne nejen učitele, žáky a jejich 
rodiče, ale i ostatní přátele školy, které vítáme 
srdečně u nás kdykoliv a věříme v jejich podporu 
a pomoc!“ 
   Mgr. Miroslava Šebestová, zástupkyně ředitele 

na 

Den otevřených dveří, 
který se pro širokou veřejnost 

koná v nové budově  
Mateřské školy Poběžovice  

dne 6. října 2012,  
v době od 8.00 do 12.00 hodin. 

Přijďte se podívat, jaké 
podmínky pro svoje první krůčky 

ke vzdělání, budou mít naši 
nejmenší, po otevření tohoto 

objektu dne 22.10.2012. 

Poběžovice byla ves, písemně do-
ložená v roce 1359. Byla to ves, 
jejíž sedláci živili i Zdeňka 
z Poběžovic, druhdy i z Vlkanova 
druhdy i z Heršteina řečeného. 
Ten je za to chránil před všeli-
jakými nájezdníky. Druhým tako-
vým dobrodincem Poběžovických 
byl Bohuslav z Horšova. Ten zís-
kal v roce 1424 od císaře Zik-
munda (možná i trochu podvo-
dem) listinu, kde se potvrzuje, že 
Poběžovice už nejsou jen vsí, ale 
městečkem. Konal se tu jednou 
za týden trh a trhovci zde museli 
odvádět příslušné poplatky. Teh-
dy už tu asi stála i tvrz, ale pravděpodobně na 
místě dnešní fary. Kostel však tu nebyl. Poddaní 
docházeli do kostela do Šitboře.  Od roku 1459 
patřil markt (městys) Poběžovice bývalému hor-
šovotýnskému purkrabímu a novému držiteli této 
původně církevní državy, Dobrohostu 

z Ronšperka. Ten si tu chtěl vybu-

dovat centrum svého rodového 
panství. Proto v roce 1502 vysa-
dil na mírném návrší nad pů-
vodní vsí, která se rozkládala 
kolem potoka Pivoňky, nové 
město. Dal mu své rodové jmé-
no: Ronšperk. Noví měšťané tu 
dostali přesně vyměřené „sta-
vební parcely“, v horním rohu 
náměstí byl postupně vybudo-
ván vodní hrad, ten už kol. r. 
1470 – hrad Nový Ronšperk na 
svahu proti hradu i kostel Nane-
bevzetí Panny Marie, který měl 
být i hrobkou Ronšperků.  Dob-
rohosta dnes připomínají gotic-

ké sklepy, půdorys stavby i jiné stavební prvky. 
Zámkem se stal hrad Ronšperk v době, kdy ho 
vlastnili Wunschwitzové (např. 1682 – 1696). 
Tehdy tu došlo k zásadní úpravě, která vedla i 
k pohodlnějšímu životu zámeckých obyvatel. 
Z gotického hradu se stal barokní zámek.              

Marie Špačková   

Radost! To je pocit, který asi zná každý 
člověk. Druhá věc je ale z čeho. Dobrý člověk 
se raduje z dobrých věcí. A zlý? Přece z těch 
zlých! Radost prý je tvořit. Ale radost je také 
ničit. Kdo asi byli ti škodolibci, kteří vtrhli do 
zakletého poběžovického zámku? Obyčejní 
primitivní vandalové, kteří prostě neměli co 
dělat, a tak se zbavili přebytečné energie? 
Nebo nerozumné zvědavé děti? To by asi 
nebylo to nejhorší. Ale co když do zámku 
(hradu) záměrně vnikl někdo, kdo zkrátka 
dobru nepřeje? Kdo ničí nejen z radostného 
pocitu ničit, ale i proto, že nenávidí minulost, 
která se nedá jen tak označit jako černá a 
bílá? (Třeba Panevropa) nebo kdo nenávidí 
přítomnost, protože ta ho zbavila výsad a 
ukázala, že ničit památky byla ostuda třeba i 
pro elitní jednotky tehdejšího Ministerstva 
vnitra?   Zbytečné, i když řečnické a tazatel by 
si na ně měl odpovědět sám. Jenže tazatel 
odpověď nezná. A ten, kdo by odpověď znal, 
tyhle řádky určitě číst nebude. Neboť, je to 
určitě buď člověk, který je mladý a nevyzrálý 
nebo ten, kdo si je jist sám sebou, který si 
myslí, že nikoho nepotřebuje, umí si poradit 
(a nahrabat). A nějaké povídačky (tedy kromě 
úředních věcí, týkajících se majetku apod.) ho 
nezajímají. I když ten přece jen nemůže být 
takový primitiv, aby ničil okenní náhrady 
v zámku a dělal záměrně nepořádek. Tedy 
sázím spíše na  primitivy než na škodolibce.  
Musím zdůraznit, že moje úvaha je čistě 
teoretická. Poběžovické vandaly ani ty Pobě-
žovičany, kteří by mohli městu i zámku ať už 
doopravdy pomoci či uškodit osobně neznám.  
Myslím si, že současné Poběžovice jsou, co se 
týká zámku (hradu) rozdělené na tři části: 
první skupina obyvatel chce objekt pro město 
zachránit a dělá, co se dá, druhá skupina by 
objekt ráda prodala do soukromých rukou, a 
ta třetí? Ta čeká, jak to dopadne, do zámku 
(hradu) chodí o pouti, také sem tam přihodí 
nějakou stovku… A kritizovat bude pak to i 
ono řešení. A ti, kteří pak do Poběžovic 
přijedou jako turisté či zájemci o historii? Ty 
už vůbec nebude zajímat, komu  objekt patří, 
ale to, jak vypadá a co v něm lze vidět. A 
také, kde se lze najíst, vyspat, koupit něco 
hezkého či se jen schovat před deštěm.  
Ať je to tak či onak, já si přeji zatím jedno: 
aby oživlo zámecké strašidlo a vyhnalo 
každého, kdo by chtěl tomuto místu škodit. 
                                          
                                            Marie Špačková 
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   Výběr z usnesení 57. jednání RM Poběžovice, ze dne 28.8.2012 
* RM rozhodla, na základě tří dodaných nabídek na výrobu a osazení vchodových dveří do bytu 

správce Základní školy Poběžovice o tom, že vítězem veřejné zakázky malého rozsahu se stala fir-
ma TRUKAD, Šitboř čp. 46, 345 22  Poběžovice, která předložila nejlepší nabídku, s cenou 32.400.-
Kč vč. DPH, a ukládá správci bytového fondu města zadat uvedené firmě realizaci zakázky. 

* RM bere na vědomí probíhající reklamační řízení na stavební vady bytového domu na nám. Míru č.
p. 50 s tím, že závěry místního šetření v rámci reklamačního řízení budou městu předány formou 
písemného protokolu. 

* RM na základě prověření možností vytápění objektu hasičské zbrojnice pověřuje starostu vypověze-
ním smlouvy o dodávce tepla, uzavřenou pro tento objekt s firmou TEZA Domažlice. 

* RM schvaluje Smlouvu o dodávce vody a o odvádění odpadních vod, předložené firmou CHVAK, a.
s., Domažlice pro odběrné místo v Šandově ulici č.p. 271 (pro areál bývalé firmy KEL), kterou je 
řešeno odvádění dešťových vod z objektu a pověřuje starostu jejím podpisem. 

* RM schvaluje Smlouvu o nájmu nemovitosti č. 6/2012, předloženou Úřadem pro zastupování státu 
ve věcech majetkových, na pronájem pozemku pod částí chodníku na nám. Míru o výměře 202 m2 
s ročním nájemným ve výši 1.414.-Kč a pověřuje starostu jejím podpisem. 

* RM bere na vědomí přiznanou dotaci na opravu automobilové cisterny ve výši 150.000.– s tím, že 
podíl města činí 50% z čerpané částky a ukládá starostovi projednat podmínky čerpání dotace s 
velitelem a zástupcem velitele JPO II Poběžovice. 

* RM souhlasí s umístěním volebního poutače Občanské demokratické strany na veřejném prostran-
ství náměstí Míru, v souladu s platnou obecně závaznou vyhláškou o místních poplatcích. 

* RM bere na vědomí územní souhlas MěÚ Poběžovice, odboru výstavby a životního prostředí, se 
záměrem stavby „Poběžovický zámek - odvedení dešťových a odpadních vod.“  

* RM bere na vědomí oznámení firmy GA Energo technik, Plzeň o zahájení prací a s tím související 
vstupy na městské pozemky p.č. 827 a 823 dle KN v k.ú. Šitboř, při opravě vedení NN v Šitboři. 

* RM bere na vědomí vyrozumění o stanovení termínu závěrečné kontrolní prohlídky stavby  
„Modernizace MŠ Poběžovice,“ kterou Odbor výstavby a životního prostředí MěÚ Poběžovice prove-
dl dne 31.8.2012 v 9.00 hodin. 

* RM bere na vědomí územní souhlas Odboru výstavby a životního prostředí MěÚ Poběžovice se zá-
měrem stavby plechové kůlny staviteli manželi Tochorovými, Zámělič č.p. 50. 

* RM souhlasí se stavbou zvýšené předzahrádky na pozemku p.č. 934/14 dle KN v k.ú. Poběžovice, 
dle předloženého nákresu s tím, že pozemek pod stavbou zůstane ve vlastnictví města. 
Výběr z usnesení 58. jednání RM Poběžovice, ze dne 10.9.2012 

* RM ukládá starostovi projednat s pojišťovací makléřkou města možnost rozšíření pojištění o staveb-
ní objekty v čistírně odpadních vod, vybudované v rámci akce Čistá Radbuza. 

* RM bere na vědomí cenovou nabídku firmy KRS2007 se dílem Skřivín 26, 348 02  Bor, na provedení 
ošetření vybraných stromů v Šitboři, Ohnišťovicích, památné lípy u hřbitova a na pokácení rizikové 
vrby v zahradách u č.p. 224 ve Slovanské ulici s celkovou částkou 61.776.-Kč vč. DPH a ukládá 
starostovi objednat provedení uvedených prací. 

* RM schvaluje bezplatné poskytnutí klubovny v budově Hasičské zbrojnice v Poběžovicích, Svazu 
postižených civilizačními chorobami v ČR, o.s., základní organizace Poběžovice, dne 2.10.2012 od 
13.00 hodin ke konání členské schůze. 

* RM schvaluje záměr města pronajmout části pozemku p.č. 116/1 a to: 1. o výměře 119 m2, 2. o 
výměře 33 m2, vše v k.ú. Poběžovice. 

* RM bere na vědomí žádost pí. Anny Streckerové, Slovanská č.p. 224, Poběžovice o odkoupení po-
zemku p.č. 227/4 o výměře 361 m2 v k.ú. Poběžovice a nedoporučuje prozatím ZM schválit záměr 
města prodat uvedený pozemek nejméně do doby skončení prací na protipovodňových úpravách 
potoka Pivoňka v Poběžovicích. 

* RM bere na vědomí připravenou žádost o bezúplatný převod 14 ks ochranných chemických masek 
od Krajského ředitelství Policie Zlínského kraje pro členy JPO II a pověřuje starostu odesláním po-
třebné žádosti. 

* RM bere na vědomí vydání stavebního povolení MěÚ Domažlice, odboru životního prostředí, na 
provedení vodního díla  

      „Sedlec - propojení trubního kanálu.“ 
* RM bere na vědomí rozhodnutí MěÚ Domažlice, odboru dopravy, kterým se povoluje firmě POHL cz, 

a.s., Nádražní 25, 252 63  Roztoky zvláštní užívání silnice v Drahotínské ulici v Poběžovicích, za 
účelem provádění prací v souvislosti se stavbou obrub přilehlého rekonstruovaného chodníku. 

* RM bere na vědomí souhlas MěÚ Poběžovice, odboru výstavby a životního prostředí, s provedením 
stavby „Poběžovice, parc. č. 1140, Musil - kNN.“ 

* RM volí do Komise pro otevírání obálek a vyhodnocení výběrového řízení na zakázku malého rozsa-
hu, na výběr dodavatele stavby „Oprava chodníků v centru města - náměstí Míru, Poběžovice,“ tyto 
členy: Pavla Veseláka, místostarostu, Zdeňka Prajzenta, referenta Odboru výstavby a životního 
prostředí MěÚ Poběžovice a Václava Kohouta, zastupitele města. 
Výběr z usnesení ze 17. jednání ZM Poběžovice, ze dne 12.9.2012 

* ZM schvaluje smlouvu uzavíranou mezi městem Poběžovice a Mendelovou univerzitou v Brně, jejímž před-
mětem je zpracování konečných návrhů výtvarně architektonických studií budoucí podoby Náměstí Míru 
v Poběžovicích a přilehlého centra města v upraveném znění a pověřuje starostu jejím podpisem. 

 

Panorama  
u d á l o s t í 

Pracovníci Služeb města Poběžovice pokračovali 
ve zkulturňování zámeckého parku. Postupně  
vytrhali a vyřezali náletové dřeviny naproti ná-
draží ČD, odklidili a začali s přípravou terénu na 
osetí. Další pracovníci odklízeli větve, odřezané 
při provádění ozdravného řezu parkových stro-
mů. Kromě toho vysekali všechny trávou nově 
oseté plochy parku, zatravněné škvárové hřiště 
a školní hřiště. 

Při těchto pracích stačili ještě vyrobit a nainsta-
lovat plot z dřevěných planěk před bočním 
vchodem do základní školy. 

Další velmi pracnou akcí, kterou začali provádět 
pracovníci Služeb města Poběžovice je zatrub-
nění části vodoteče na návsi v Sedleci. Zde do-
chází při současném otevřeném korytě k de-
strukci kamenné zídky, zadržující zeminu výše 
položeného pozemku. Část zídky se již zřítila a 
proto bude v této exponované části sveden 
vodní tok do trubního vedení, které bude mít i 
betonové šachty pro jeho údržbu. 

 
 
 

Dne 15. a 16. října 2012 je plánováno prořezá-
vání a kácení nebezpečných stromů na zahradách 
u bytového domu čp. 224 ve Slovanské ulici. 
Jedná se o přestárlé vrby, jejichž mohutné koruny 
se již díky špatnému zdravotnímu stavu a velké 
váze větví pomalu rozlamují. Aby zde nedošlo k 
neštěstí, naplánovalo vedení města ve spolupráci 
s firmou provádějící údržbu stromů pomocí 
závěsných lan, aby provedla i zde potřebné práce. 
V blízkosti těchto stromů vede neizolované 
vzdušné vedení elektrického proudu a proto 
město požádalo na tyto dny jeho odpojení od 
rozvodu elektřiny. Ve dnech 15.10. a pokud se 
nepodaří práce dokončit tak i 16.10.2012 bude 
proto od 9,00 do 14,00 hodin přerušena dodávka 
elektřiny v ulici Slovanská, Husova, Žižkova (mezi 
Slovanskou a Pohraniční stráže) a na Spojenec-
kém náměstí. Jakmile budou práce dokončeny, dá 
město pokyn, aby byla dodávka elektřiny pro 
všechny domácnosti opět obnovena.  

stránka 2 

To, že stav chodníků na náměstí Míru v Poběžovicích je doslova tragický ví každý obyvatel města. Na jeho opravu 
nezbývaly už velkou řádku let, stejně jako na ostatní místní komunikace, peníze. Když jsem přemýšlel proč se tak 
dlouho peněz nedostávalo, uvědomil jsem si kolik prostředků již bylo za posledních 10 let ve městě investováno. 
Vzpomněl jsem na plynofikaci města, na nákladnou rekonstrukci Domu s pečovatelskou službou, na obsáhlou kanali-
zaci ve městě, včetně nové čistírny odpadních vod, na kompletní rekonstrukci Žižkovy ulice, na rekonstrukci domu č.
p. 50 (na křižovatce u Vinotéky), na přeložku komunikace II/195 se dvěma okružními křižovatkami, na velmi náklad-
nou modernizaci mateřské školy, na postupnou revitalizaci zámeckého parku, která bude letos dokončena, na koupi 
budovy České spořitelny a na další drobnější investice ve městě. Je pravdou, že na tyto velké investiční akce město 
čerpalo dotace, ale ke každé dotaci bylo třeba přidat i vlastní podíl a ten nebyl většinou zanedbatelný. Tyto podíly 
byly hrazeny z úvěrů finančních domů, které město následně splácelo nebo dosud splácí. A tady jsou ty peníze, kte-
ré chyběly např. právě na opravu chodníků na náměstí. Věřím, že náměstí Míru nezůstane na dalších několik let jedi-
nou vlaštovkou zvěstující lepší časy a že bude mít každý rok nějakého následníka, abychom nejen názvem, ale i sta-
vem místních komunikací a celkovým vzhledem dokazovali, že jsme město.  
Stavba by měla být zahájena v průběhu měsíce října 2012 a 
provádět ji bude firma AZS 98, s.r.o., Praha, která se stala 
vítězem výběrového řízení na zakázku malého rozsahu. Tato 
firma prováděla demolici budovy kasáren v Poběžovicích. POZVÁNKA 

na  
SENIORSKÉ ODPOLEDNE, 

konané ve středu  
17.10.2012 od 14,00 hodin 

v sálu hotelu Hubertus 
v Poběžovicích. 
Širokou veřejnost  

a to i neseniory, zve 
 

Svaz postižených civilizačními 
chorobami ZO Poběžovice. 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Začátkem září letošního roku zahájila firma Silnice Kla-
tovy práce na výstavbě cesty z Větrné ulice k místnímu 
židovskému hřbitovu. Tato akce byla naplánována v 
souvislosti s komplexní pozemkovou úpravou, která v 
poběžovickém katastru proběhla a je financována ze 
státního rozpočtu. Cesta bude provedena z betonových 
prefabrikátů, aby mohla sloužit i pro přesun zeměděl-
ské techniky, bude lemována alejí a osazena odpočin-
kovými lavičkami, takže bude sloužit i k příjemným 
procházkám občanů k obnovovanému židovskému 
hřbitovu. 

Ve spodní části zámeckého parku vzniklo kdysi pro po-
třeby fotbalistů škvárové hřiště, na kterém hráči hráli a 
trénovali v zimním období, aby netrpěl trávník hlavního 
hřiště. Před několika roky se zástupci fotbalového od-
dílu obrátili na město, zda by nešlo tuto plochu zatrav-
nit. Za tím účelem se škvárová plocha pokryla vrstvou 
ornice získané z pole na kterém se stavěla přeložka 
komunikace, terén byl upraven a Službami města Po-
běžovice oset travou. I přes skeptické názory někte-
rých obyvatel se postupně trávník rozrostl po celé plo-
še a ačkoli není vzorový, svoji úlohu travnatého povr-
chu hřiště splnil.  
Terén byl rovný a travnatý, ale jen do okamžiku než se 
zde objevil náš bezmozek. Ten vjel na deštěm nasák-
lý trávník na motorce nebo čtyřkolce a bavil se jízdou v 
táhlých smycích, při nichž kola hrabající na plný plyn 
vyryla trávník až na škvárový podklad a část plochy 
hřiště zničila. Takto se skutečně může chovat jen ně-
kdo, kdo je duševně nevyzrálý, neváží si hodnot lidské 
práce a nerozpakuje se ničit společný majetek. Dnes 
to odnesl trávník, zítra odpadkový koš a pozítří...?  Vok 

Tak jako každým rokem i le-
tos se v určitém období roz-
máhá porušování Obecně 
závazné vyhlášky č. 1/2009 
o pohybu psů a jiného zví-
řectva na veřejných pro-
stranstvích k zabezpečení 

místních záležitostí veřejného pořádku. V současnosti 
je možno potkat volně pobíhající psy v určitém časo-
vém úseku téměř v každé části města.  
Proto držitelům psů a jiných domácích zvířat opakuji, 
co tato vyhláška zakazuje: 
~ ponechání psů a jiných domácích a hospodářských 

zvířat volně pobíhat bez dozoru na veřejném pro-
stranství 

~ vstupování se psy a jinými domácími a hospo-
dářskými zvířaty nebo jejich vypouštění na dětská 
a školní hřiště, na koupaliště a do zámeckého par-
ku (vstup zvířat na hřbitov je zakázán Řádem ve-
řejného pohřebiště Poběžovice). 

Psi se mohou na veřejném prostranství pohybovat pou-
ze v doprovodu osoby, která je má v držení a to na vo-
dítku a jejich chování musí být uvedenou osobou 
usměrňováno, aby nedošlo k narušení veřejného po-
řádku. Tato osoba odpovídá za úklid znečištěného ve-
řejného prostranství tímto psem bez zbytečného odkla-
du. Ostatní zvířata se mohou na veřejném prostranství 
pohybovat jen v nutné míře, po dobu nezbytně nut-
nou, pod dozorem odpovědné osoby. Tato osoba od-
povídá za odstranění případného znečištění veřejného 
prostranství těmito zvířaty, a to bez zbytečného odkla-
du. Odpovědnost za škodu na majetku, zdraví a životě, 
je předmětem občansko-právním nebo trestněprávním.  
V souvislosti s tímto problémem je třeba informovat o 
tom, že příslušníci Policie ČR, Obvodního oddělení Po-
běžovice již uložili několik blokových pokut držitelům 
psů, za porušení uvedené obecně 
závazné vyhlášky a v tomto trendu 
budou pokračovat.  
Porušení vyhlášky je pak samozřej-
mě přestupkem, který v případě 
nahlášení bude řešen Komisí k pro-
jednávání přestupků MěÚ Poběžo-
vice a uložené pokuty určitě niko-
ho z držitelů psů nepotěší.             
                                                        MěÚ Poběžovice 

stránka 3 

Při různých pátráních v souvislosti s historií města na-
rážím na zajímavosti, které poukazují na někdejší vý-
znam Poběžovic, jejich postavení či spojitost s význam-
nými osobnostmi. Z tohoto důvodu mě napadla myš-
lenka podělit se s vámi o tyto informace formou pravi-
delné minirubriky. Pokud byste však i vy měli nějaký 
zajímavý námět, či neznámou informaci vztahující se k 
tomuto tématu, máte možnost osobně přispět do rubri-
ky „Věděli jste, že…?“ 
Víte-li tedy něco, co by nám ostatním rozšířilo vědo-
mostní obzory o místě kde žijeme a jste ochotní se o to 
podělit krátkým a výstižným článkem, příspěvek pošle-
te, prosím, na info@pobezovice.cz nebo přineste osob-
ně do MKIS! Příspěvky nebudou chronologicky ani té-
maticky řazeny, uveřejňovány budou v pravidelných 
číslech zpravodaje. 
Tak tedy!  
Věděli jste, že členy hnutí Panevropa, založeného již 
roku 1923 Richardem Coudenhove-Kalergim byli např. i 
slavný fyzik Albert Einstein, státník a potomek posled-
ního českého krále Otto von Habsburk či dokonce náš 
exilový prezident Edvard Beneš? A že slavný Sir Win-
ston Churchill v září roku 1946 přednesl v Zürichu řeč, 
na níž s Coudenhove-Kalergim spolupracoval a prodis-
kutoval s ním několik večerů na téma sjednocené Evro-
py coby záruky míru na starém kontinentě? 

                     (JP, MKIS) 

Přišel dlouho očekávaný zářijový víkend a nejen členo-
vé Sboru dobrovolných hasičů v Poběžovicích se vydali 
na dlouho plánovaný zájezd do jižních Čech. 
Sešli jsme se v hojném počtu, zaplnili jsme celkově 33 
míst. Letos jsme cestovali stylově, autobus je totiž za-
řazen v systému IZS a je vybaven kompletním výstraž-
ným a zvukovým zařízením, včetně odpovídajícího ba-
revného provedení. Takže jsme vypadali jak se sluší a 
patří - po hasičsku. 
V šest hodin ráno jsme již byli všichni připraveni před 
naší hasičskou zbrojnicí, abychom se vydali k prvnímu 
cíli naší cesty, kterým byl zámek Orlík. Cesta uběhla 
velice rychle a my už krátce před devátou hodinou ran-
ní procházeli zámeckým parkem směrem k hlavnímu 
vstupu na nádvoří zámku. Většina z nás se vydala na 
prohlídkovou trasu zámku, kde jsme se dozvěděli mno-
ho zajímavého o historii tohoto sídla, ale i o rodu 
Schwarzenbergů. Zámek se zachoval zcela v původní 
podobě, v jaké ho poslední obyvatelé před únorovým 
převratem opustili, což je na české poměry nevídané a 
proto toto místo vzbuzuje dojem jakési větší autentič-
nosti. 
Poté jsme se vypravili k nedalekému přístavišti, kde na 
nás v místním kiosku čekala skupinka ne zrovna historii 
holdujících účastníků, a vydali jsme se výletní lodí smě-
rem na hrad Zvíkov. Cesta trvala něco málo přes ho-
dinku a už jsme stoupali po kamenité cestě k hradu. 
Prošli jsme se po nádvoří, hradbách, vychutnali si dale-
ký výhled na Orlickou přehradu a po utišení kručících 
žaludků a povinné zkoušce "místního" piva jsme vyrazili 
na krátkou procházku směrem k parkovišti. Krátce 
jsme zastavili u občerstvení přímo u parkoviště a za půl 
hodinky vyjeli, tentokrát směrem k Bechyni. Díky krát-
ké zastávce u Podolského mostu (nového, ten starý by-
chom museli hledat o pár kilometrů dál) jsme si mohli 
tuto dnes architektonickou památku vyfotit a prohléd-
nout. Zanedlouho už jsme však stáli na Bechyňském 
náměstí, kde jsme zašli na výborný oběd. Po počáteč-
ním nezdaru, kdy byla doporučovaná restaurace zcela 
zaplněna, jsme sešli na dolní část náměstí, kde stojí re-
staurace "u Pichlů". Tam jsme hodovali až se boulelo 
za ušima! Ono na jídlo jsme měli celý zájezd štěstí. 
Vždy nám v každé navštívené restauraci dobře uvařili a 
nám nezbylo nic než slova chvály. 
Po dobrém obědě jsme měli rozchod. Ne, že bychom 
celou dobu proseděli u dobrého kroužkového Budvaru, 
ale vydali jsme se navštívit proslulé hasičské muzeum, 
které je první tohoto typu 
v České republice. Zde 
jsme měli možnost vidět 
nejen vývoj požárních 
stříkaček v průběhu po-
sledních třech století, ale i 
různé části hasičské vý-
zbroje a výstroje. Zajíma-
vostí byl vystavený expo-
nát hasičského kompletu, 
který měl na sobě hasič 
během útoků na World 
Trade Center z 11. září 
2001. Hlavně dámská 
část naší výpravy měla 
možnost navštívit muze-
um keramiky a prohléd-
nout si bechyňské lázně, 
my jsme si prohlédli be-
chyňské náměstí z ochozu 
kostelní věže, na jejíž 
příkré schody dlouho ne-
zapomeneme. Poté jsme 
si sešli schody k nábřeží, 
kde jsme si dali v místní 
hospůdce pivo, které nám 
obzvlášť nechutnalo. Ale 
žízeň jsme zažehnali a tak 
svůj účel splnilo. 

V podvečer kolem půl sedmé jsme se vydali do kempu 
v Nuzicích, kde jsme se ubytovali do pěkných dřevě-
ných chatek. Sešli jsme se v místní hospůdce, kde jsme 
povečeřeli, popili, s přáteli si popovídali a zazpívali, no 
prostě byl to večer, který k zájezdu patří. Mnoho z nás 
zavzpomínalo na zlaté časy kempování a jsem si jistý, 
že tento kemp ještě mnoho účastníků v budoucnu na-
vštíví. 
Další den nás čekala snídaně, ale poté hned cesta do 
Pořežan, kde je rodinné muzeum historických vozidel. 
Tento název je dosti nepřesný, neboť v muzeu můžete 
nalézt mimo historických automobilů, motocyklů a trak-
torů také staré hračky, psací stroje, radiopřijímače, ná-
řadí, dokumenty a třeba i sbírku šicích strojů. Takové 
muzeum a takové zapálení majitelů se jen tak nevidí. 
Po dalším dobrém obědě v Purkarci nám již zbývala po-
slední zastávka našeho zájezdu, a to jaderná elektrárna 
v Temelíně. Tam jsme si prohlédli obrovské chladící vě-
že a vydali se k místnímu zámečku, kde je zřízeno in-
formační středisko společnosti ČEZ. Po stručném vy-
světlení principu, jak vůbec jaderná elektrárna funguje, 
jsme měli možnost shlédnout naučný film o jaderné 
energetice ve 3D. V mlžné komoře jsme si mohli pro-
hlédnout pohyb částic, které se mihotají všude kolem 
nás, ale nemáme šanci je pouhým okem spatřit. Na 
modelech jsme si mohli demonstrovat principy fyziky, 
ale i třeba zasouvání havarijních tyčí v reaktoru. Dozvě-
děli jsme se i pár informací o stavbě elektrárny, plá-
nech rozšíření o další dva bloky a spoustu jiných, pro 
někoho užitečných informací. 
Poté jsme již vyrazili vstříc našim Poběžovicím. Cesta 
byla tichá, jak jsme byli unavení. Po krátké zastávce v 
Horažďovicích jsme už stáli kolem sedmé hodiny večer-
ní před naší hasičárnou. Unavení, ale plní zážitků jsme 
se odebrali ke svým domovům. 
Zorganizovat takový zájezd není nic jednoduchého, ale 
pánům Z. Groeszelovi a V. Vladykovi se to povedlo! Za 
to jim patří velký dík a věřím, že příští rok bude zájezd 
nejméně stejně tak skvělý, jako byl ten letošní. Děkuje-
me také řidiči, Mílovi Mathauserovi, že nás bezpečně 
dovezl, kam jsme si přáli. Zvláštní poděkování však pa-
tří panu Janu Látkovi, poslanci parlamentu ČR, který na 
zájezd osobně daroval 3000 korun. Bez této finanční 
pomoci bychom nemohli uskutečnit zájezd v takovém 
rozsahu. Děkujeme! 

Martin Kopecký 
SDH Poběžovice 

mailto:info@pobezovice.cz
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  Život je prázdný bez Tebe 
slzy se lesknou v očích, 

jen milé vzpomínky na Tebe 
zůstanou v našich srdcích.  

 

 Dne 30. září 2012  
vzpomeneme 

5. smutného výročí, 
kdy nás opustil 

pan 

Václav Vaněk 
ze Sedlece. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
S láskou a bolestí v srdci 

vzpomínají manželka, 
synové s rodinami, sestra, 

ostatní příbuzní. 

Prodej slepiček  
 Drůbež Červený Hrádek,  

firma Dráb, opět prodává  
slepičky snáškových plemen  

Lohman hnědý,Tetra hnědá a Dominant  
žíhaný, kropenatý, černý, žlutý, modrý a  
bílý. Slepičky pouze z našeho odchovu!! 

Stáří slepiček 15-17 týd., cena 159-170 Kč/ks 
Prodej se uskuteční:  

v neděli 14. října  2012, 
Poběžovice – u vlak.  
nádraží – v 18,15 hod. 

Případné bližší informace – tel: 728 605 840, 
728 165 166, 415 740 719. 

ZO SPCCH 
Poběžovice 
zve všechny občany na  

cestopisnou přednášku 

UZBEKISTÁN  
a 

TÁDŽEKISTÁN 
pohledem politika a 

objektivem cestovatele. 
Pořadem provází 

JUDr. Jiřina Rippelová a 
PhDr. Jan Duchek. 

Koná se  
v hasičské zbrojnici 

Poběžovice,  
dne 2.10.2012 od 13.00 

hod. 

    

Není smrti, zůstává stále živý,  
kdo spravedlivý byl a dobrotivý.      

 (Fr. Halas)  
 

Dne 26. září 2012 jsme  
vzpomněli 4 smutné výročí, 

kdy nás navždy opustila 
paní 

Amálie Prokopová  
z Poběžovic. 

  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 S láskou stále vzpomíná  

dcera s dětmi. 

 

Dne 20. září 2012 uplynulo 
6 smutných let,  

kdy nás navždy opustil  
pan 

Jan Bastl  
z Poběžovic. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
Stále vzpomínají manželka 

Jana a děti s rodinami.   

  
 

Dne 26. května 2012  
tomu bylo 39. let,  
kdy zemřel pan 

Václav Prokop  
z Poběžovic. 

  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
Stále vzpomíná dcera. 

Srdečně Vás zveme na malou slavnostní vernisáž věnovanou těm, kteří 
pomohli a adoptovali provizorní desky do oken zámku, vymalovali je a 
vrátili tak zámku barvy a život. 

Vernisáž bude zahájena v sobotu 6.10. 2012 
ve 14:00  na zámku v Poběžovicích. 

Připravili jsme pro Vás zajímavý program – ukázku vymalovaných desek, 
prohlídku zámku, vystoupení dětí ze ZŠ a jedinečnou možnost spatřit část 
znovuobjevených kachlových kamen s vypodobněním Hanse Coudenhove 
Kalergi, která v nadživotní velikosti stávala v poběžovickém zámku a o 
nichž se donedávna soudilo, že se do dnešních dnů nedochovala. 

Těší se na Vás MKIS Poběžovice  
a noví adoptivní majitelé oken poběžovického zámku! 

   

,,Ten nezemřel,  
kdo v srdcích našich žije."   

 

8. října si připomeneme  
3. rok od chvíle,  

kdy jsme se nečekaně  
museli rozloučit s osobou 

pro nás velice drahou,  
s paní  

Evženií Šebestovou.  
 
 
 
 
 
 
 

 
 

Stále vzpomínají manžel a 
děti s rodinami. 

http://www.pobezovice.cz

